

# TOURISM & HOSPITALITY NEWS & EVENTS UPDATES

## FOOD & BEVERAGE 餐飲業

### Report on “Food Services: Accelerated Digital Growth and Development”

Invest Hong Kong released a joint report with PricewaterhouseCoopers that details Hong Kong’s digital evolution in food services industry. The report offers in-depth insights on the latest F&B trend at post-pandemic period and how companies have adjusted their business models to accommodate digitally savvy consumers.

[More details...](#)

#### 《食品服務：加速數碼化增長和發展》報告

投資推廣署與羅兵咸永道會計師事務所發表聯合報告，詳細介紹香港食品服務業的數碼轉型進程。報告分析疫後的最新餐飲趨勢，以及企業如何調整業務模式以迎合日益精通數碼化的消費者。[詳情...](#)



### foodpanda Hong Kong Launches “Sustainable Restaurant Certification Scheme”

The scheme is supported by WWF-Hong Kong and participating restaurants will be evaluated upon their procurement, food preparation, packaging and waste reduction. Certified restaurants will be categorised into gold, silver and bronze levels based on their scores.

[More details...](#)

### foodpanda香港宣布推出「環保飲食餐廳認證計劃」

是次認證計劃的評核準則，得到世界自然基金會香港分會的支持。入選餐廳必須通過多項營運細節的評估，包括食材採購、食物準備、包裝、減廢等。根據評核的分數，餐廳將會獲金、銀或銅的認證。[詳情...](#)

### Impossible Foods Launches Plant-based Pork in Hong Kong, the US and Singapore

Impossible Foods announced the commercial launch of Impossible Pork Made From Plants, available in over 100 restaurants in Hong Kong across a variety of cuisines, from dim sum and classic Chinese to Japanese and Thai.

[More details...](#)

### Impossible Foods植物豬肉進攻美國、香港及新加坡餐飲市場

美國人造肉公司Impossible Foods宣布於餐飲市場推出Impossible植物豬肉，香港將有超過百間餐廳，推出以植物豬肉製作的菜式，涵蓋中式點心、傳統中菜及泰日佳餚等。

[詳情...](#)

---

## Local Food Saving Startup, CHOMP, Takes Flight in Hong Kong

CHOMP, a new food-saving app has just launched in Hong Kong, connects customers to F&B businesses with food in need of rescuing. Saving surplus and reducing waste one step at a time. [More details...](#)

### 本地初創CHOMP開發應用程式推動減少剩食

CHOMP 是一個近日在香港推出、提倡節約糧食的應用程式，將顧客和餐飲企業聯繫起來，逐步推動節約剩食和減少浪費。[詳情...](#)

---

## TRAVEL & TOURISM 旅遊業



### AFCD Opens Kat O Heritage Trail

The Agriculture, Fisheries and Conservation Department (AFCD) opened the Kat O Heritage Trail in collaboration with Kat O village, to further promote the history, culture and intangible cultural heritage of Kat O and offer an in-depth travel experience to visitors. [More details...](#)

### 漁護署推出吉澳文化徑

漁農自然護理署(漁護署)與吉澳村攜手推出吉澳文化徑，進一步推廣吉澳的歷史、文化與非物質文化遺產，並為遊客帶來有深度的旅遊體驗。[詳情...](#)

---

## CONVENTIONS & EXHIBITIONS 會議及展覽業

### Scaling FinTech Future Together - Hong Kong Fintech Week (1-5 Nov)

Now in its sixth year, the event will bring new experience with a physical conference and online events for all around the world to join. Join over 17,000 FinTech experts, investors, entrepreneurs, and more than 250 top-notch speakers to learn all about FinTech development and opportunities. [More details...](#)

### 齊領創金融科技的未來 香港金融科技周 (2021年11月1至5日)

香港金融科技周踏入第六屆，是次活動將以嶄新形式舉行。結合在香港會議展覽中心舉行的實體會議及一系列的虛擬活動，歡迎世界各地的人士參與。參加者將與超過17,000名金融科技專家、投資者、企業家和250多位頂尖演講者交流，了解更多關於金融科技生態系統中的不同機遇。[詳情...](#)



---

## HKTDC Hong Kong International Wine & Spirits Fair to be Held Together with Other Fairs in Physical + Online Format

To assist exhibitors and buyers to overcome the business challenges brought by the pandemic, the HKTDC will organise a new trade fair, HKTDC Lifestyle Sourcing Show in physical and online format, featuring various industries including wine and spirits from 1-10 December 2021.

HKTDC also plans to hold a new public exhibition, Spring Shopping Fest from 20-23 January 2022 to help Hong Kong companies capture local retail opportunities.

[More details...](#)

## 香港貿發局香港國際美酒展將與其他展覽一併以實體及網上模式舉行

為協助買賣雙方克服疫情帶來的營商挑戰，香港貿發局將舉辦全新的香港貿發局「時尚採購匯」，涵蓋各式酒類及其他多個行業產品，以實體及網上模式舉行於2021年12月1至10日舉行。另外，為了協助港商捕捉本地零售機遇，全新的公眾展香港貿發局「只想購物節」，計劃於2022年1月20至23日舉行。[詳情...](#)

---

## Convention and Exhibition Industry Subsidy Scheme to Extend to Provide Immediate Relief to Convention and Exhibition Industry

The Convention and Exhibition Industry Subsidy Scheme is further extended for six months to 31 December, 2022, in response to demand from the convention and exhibition industry. Part of the Scheme's funding will also be allocated to provide a one-off immediate relief measure to private organisers. [More details...](#)

## 政府延長會議展覽業資助計劃並向業界提供即時支援

政府宣布將進一步延長會議展覽業資助計劃有效期六個月至2022年12月31日，以回應會議展覽業的訴求。政府並會在計劃下撥出款項，向有清楚紀錄曾在香港舉行展覽的私人主辦機構，提供一筆過的即時支援款項，協助他們應對疫情下展覽持續延期或取消的衝擊。[詳情...](#)

---

## GENERAL 一般消息



### Hong Kong Business Environment

The HKSAR Government has published "Report on Hong Kong's Business Environment: A Place with Unique Advantages and Unlimited Opportunities". The Report reviews and sets out Hong Kong's current business environment and advantages following the events over the past two years, and describes the development opportunities available to Hong Kong under the country's new phase and pattern of development. The HKSAR Government will strive for institutional and policy innovation to assist local and overseas enterprises in Hong Kong to capitalise on the new potential to propel the Hong Kong economy up the value-added ladder. Director-General of Investment Promotion, Mr Stephen Phillips said that the report has set out very clearly the exciting opportunities for businesses from around the world in Hong Kong.

[Watch the video here](#)

[Click here for the full report](#)

## 政府發佈《香港營商環境報告》介紹香港獨特營商優勢及無限商機

特區政府發佈《香港營商環境報告：優勢獨特機遇無限》。報告回顧及論述經歷過去兩年發生的事件後，香港最新的營商環境和優勢，並闡述在國家的新發展階段和格局香港獲得的發展機遇。特區政府會力求在制度和政策上創新，便利本地和海外駐港企業把握這些新機遇，推動香港經濟朝更高增值的方向邁進。投資推廣署署長傅仲森表示報告具體列出香港為世界各地企業所提供的商機。

[請按連結瀏覽報告的介紹短片](#)  
[報告已上載於“香港經濟近況”網頁](#)

## Numbers of Overseas and Mainland Companies and Startups in Hong Kong Reach Record High

According to the latest results of annual surveys, the number of business operations in Hong Kong with parent companies overseas or in the Mainland has risen to 9,049 and the number of startups in Hong Kong has increased to 3,755 in 2021, both reaching record highs. [More details...](#)

## 駐港海外及內地公司和初創企業數字創新高

最新的年度統計調查結果顯示，2021年母公司在海外及內地的駐港公司數目達9,049間，香港的初創企業數目亦增加至3,755間，兩項數字均創新高，顯示香港的營商環境依然優越，是企業設立或擴展業務的理想地點。 [詳情...](#)

## Hong Kong Rises to Third Place in Global Financial Centres Index

Hong Kong ranked third globally in the Global Financial Centres Index (GFCI) 30 Report published by Z/Yen from the United Kingdom and the China Development Institute from Shenzhen, rising by one place from the March issue of the index this year. [More details...](#)

## 香港《全球金融中心指數》排名升至第三位

英國Z/Yen集團與中國(深圳)綜合開發研究院聯合發布第30期《全球金融中心指數》報告，香港的總排名較今年三月上升一位至全球第三位。 [詳情...](#)

## Extension of Pre-approved Principal Payment Holiday Scheme for Another Six Months

The Hong Kong Monetary Authority together with the Banking Sector SME Lending Coordination Mechanism announced the Pre-approved Principal Payment Holiday Scheme will be extended for another six months to end-April 2022. [More details...](#)

## 「預先批核還息不還本」計劃再延長六個月

香港金融管理局聯同「銀行業中小企貸款協調機制」宣布，再一次延長「預先批核還息不還本」計劃六個月至2022年4月底。 [詳情...](#)

## Support Programme for Employees with Disabilities Accepts Applications All Year Round

The programme has been open for applications all year round and aims to assist employees with disabilities in discharging their duties in the workplace and enhance their work efficiency. [More details...](#)

### 「殘疾僱員支援計劃」全年接受申請

為支援殘疾人士就業，社會福利署推出「殘疾僱員支援計劃」，讓僱主可獲資助為殘疾僱員購置輔助儀器及/或改裝工作間，協助殘疾僱員在工作場所執行職務及提升工作效率。計劃全年接受申請。 [詳情...](#)

---

## CONTACT US 聯繫我們

Should you need any advice on setting up in Hong Kong, please get in touch.  
Our services are free, confidential and tailored to your needs.

**Sindy Wong 黃思敏**  
Head of Tourism and Hospitality  
T: +852 3107 1067  
[swong@investhk.gov.hk](mailto:swong@investhk.gov.hk)

**Lily Wang 王麗**  
Greater China and Australasia  
(所有來自大中華地區的業務)  
T: +852 3107 1037  
[lwang@investhk.gov.hk](mailto:lwang@investhk.gov.hk)

**Jenny Hui 許嘉珮**  
Asia (other than Greater China) and France  
T: +852 3107 1047  
[jhui@investhk.gov.hk](mailto:jhui@investhk.gov.hk)

**Betty Leung 梁婉霞**  
Americas and Africa  
T: +852 3107 1028  
[bleung@investhk.gov.hk](mailto:bleung@investhk.gov.hk)

**Rebecca Chan 陳鳳霞**  
Europe (except France)  
T: +852 3107 1093  
[rebeccachan@investhk.gov.hk](mailto:rebeccachan@investhk.gov.hk)

[investhk.gov.hk](http://investhk.gov.hk)

Find Us on Social Media  
關注我們

